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Verslag 17e Uniecongres ChristenUnie 28 april 2007 

 

1. Opening Uniecongres door voorzitter Peter Blokhuis 

De voorzitter heet een ieder hartelijk welkom en opent het congres. Tijdens dit congres zal een aan-

tal bestuurs- en verenigingszaken worden besproken.  5 

Er is veel gebeurd in en met de partij in de afgelopen tijd.  

 

De voorzitter heet met name welkom de waarnemend voorzitter van het CDA. Ook heet hij de Kies-

vereniging Limburg speciaal welkom. 

Hij meldt dat Ed Anker, Cynthia Ortega, Meindert Leerling en een aantal kiesverenigingen zich heb-10 

ben afgemeld.  

 

Een politieke partij is gericht op praten en probeert samenhang te brengen in de samenleving. De 

voorzitter vindt het vreemd, dat een krant onlangs schreef, dat christenen teveel praatjes krijgen. Dat 

is een ontkenning van de democratie. De ChristenUnie houdt zich niet bezig met loos gepraat, maar 15 

toont betrokkenheid om orde en recht in de samenleving te brengen. Niet de begeerte naar macht of 

pluche, maar de verantwoordelijkheid voor openbaar bestuur heeft de ChristenUnie in de regering 

gebracht. De ChristenUnie heeft die verantwoordelijkheid onderkend en genomen. Die verantwoor-

delijkheid brengt met zich mee, dat we niet zomaar wat kunnen praten, maar zorgvuldig moeten 

spreken, omdat we staan en leven in een samenleving waarin eerder gesproken is, namelijk woor-20 

den van God; Hij heeft het eerste woord! 

 

2. Meditatie door Gijsbert van den Brink 

Een meditatie is geen tijdverspilling, maar laat ons zien wat ons bindt. Ook houdt de bijbel ons voor 

wat ons drijft. Het is belangrijk ons te laten voeden door die bron en ons daardoor te laten motive-25 

ren.  

 

Vervolgens leest ds. Van den Brink Mattheüs 12:43-45 uit de herziene statenvertaling.  

Hij vindt dit een intrigerend gedeelte; het is een soort gelijkenis van het leegstaande spookhuis. Het 

kernwoord in dit gedeelte is leeg. Een onreine geest besluit het huis waarin hij woont te verlaten. 30 

Wanneer hij geen rust vindt, besluit hij terug te gaan en vindt het huis keurig opgeruimd, maar nog 

steeds leeg. Hij neemt er weer zijn intrek en zoekt collega’s om met hem het huis weer in bezit te 

nemen.  

 

Deze gelijkenis gaat over mensen in hun levenshuis, gaat over individuen in een samenleving waarin 35 

Jezus zich bevindt. Na de ballingschap wordt er weer de hand aan de wet gehouden; het volk is 

godsdienstiger dan ooit. Nu is het enthousiast over Jezus en bijna erkent het Jezus als Messias. 
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Dan komen echter de Joodse leiders in het geweer en verklaren Jezus demonisch belast, waarna 

voor Jezus geen plaats meer is in de samenleving.  

 40 

Wat betekent deze gelijkenis voor ons? 

Een samenleving moet niet in een geestelijk vacuüm bestaan. Wanneer er geen goede geest voor in 

de plaats komt, schieten we er niet veel mee op; het zal dan van kwaad tot erger worden.  

Volgende week wordt weer de dodenherdenking gehouden. Dan gedenken we hoe ons land los 

raakte van het nationaal socialisme. Nu zijn we een vrij land, waarin geen onderscheid wordt ge-45 

maakt tussen mensen. Je ziet echter dat er weer plaats komt voor allerlei stromingen als nationalis-

me, hedonisme, enz. Anderen vullen het vacuüm op dat is ontstaan, doordat velen de kerk verlaten. 

Hoe exotischer hoe beter lijkt het wel, als het maar niet om Jezus Christus gaat.  

 

De bijbel wil geen domper zetten op onze vreugde, maar houdt ons wel bij de les: wat gebeurt er 50 

met het vacuüm? 

Als ChristenUnie moeten we ons realiseren dat we het huis van onze samenleving wat kunnen op-

schonen, maar dat we daar niet het heil van moeten verwachten. Het is de taak van de kerken om 

het evangelie van Jezus Christus te verspreiden, als politieke partij kun je niet een andere geest in 

de samenleving laten wonen. Echte vernieuwing van de samenleving gaat dieper dan alleen de bui-55 

tenkant.  

 

De gelijkenis van het leegstaande spookhuis moet ons nuchter maken. Maar wij verliezen onze idea-

len en onze hoop niet. Wij zijn niet gericht op het huis van onze samenleving, maar op dat in het rijk 

van de God in de hemelen. Wij zoeken Hem te dienen.  60 

 

Hierna gaat hij voor in gebed, waarna Psalm 75: 1 wordt gezongen.  

 

3. Mededelingen door Peter Blokhuis 

a. verslag vorig Uniecongres 65 

Het verslag is meegelezen en goed bevonden door een tweetal mensen, dhr. Van Haeften uit Wou-

denberg en dhr. Sneep uit Alphen aan de Rijn. Daarna is het vastgesteld door de voorzitter en de 

notuliste. Er hebben zich geen sprekers gemeld, waarmee het verslag is behandeld en goedgekeurd 

door het Congres.  

 70 

Voor het verslag van dit congres zijn opnieuw twee meelezers aangesteld, namelijk dhr. Van der Elst 

van Kiesvereniging Tholen en mw. M. van der Zee van Kiesvereniging Apeldoorn.  

 

b. overige mededelingen 
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- Naar aanleiding van vorige congressen is besloten de reglementen te herzien. In het Landelijk Be-75 

stuur (LB) wordt hier hard aan gewerkt. Doel is dat deze op de agenda worden geplaatst van het 

najaarcongres.  

 

- Het standpunt over de Israël-discussie zal op het komend Ledencongres worden gepresenteerd.  

 80 

- Eveneens is toegezegd de code voor volksvertegenwoordigers te verbeteren. Deze wordt binnen-

kort in de partij gepresenteerd.  

 

- Het LB werkt aan een herziening van het kernprogramma. Ontwerpteksten hiervoor zullen aan het 

Ledencongres worden voorgelegd en vervolgens aan het Uniecongres.  85 

 

- Werving van nieuwe leden blijft noodzakelijk. De kiesvereniging met percentueel gezien de grootste 

groei is Limburg met een percentage van 120%! De voorzitter overhandigt Bert Tijssen, bestuurslid 

van ChristenUnie Limburg, een certificaat en bloemen. Tevens zal ChristenUnie Limburg een bedrag 

voor de kas ontvangen.  90 
 
4. Gast uit een bij de ECPM aangesloten partij 
Voor dit congres is een vertegenwoordiger van de Deense Christen-democraten uitgenodigd. 
Helaas is zij door problemen met het openbaar vervoer niet aanwezig. Daardoor vervalt dit 
agendapunt.  95 
 

De voorzitter deelt mee dat het quorum aanwezig is. Het congres kan dus geldige besluiten nemen. 

Voor dit congres is een stemcommissie samengesteld, bestaande uit: Jouke-Jan de Groot (voorzit-

ter), Annerieke Pruim, Merijn van der Moren en Alice ten Brinke.  

 100 

5. Jaarverslagen 

 

- schriftelijk jaarverslag LB 

Hiervoor heeft zich een spreker gemeld, dhr. Russel van KV Binnenmaas.  

Hij merkt op, dat bij punt 3.2. de gemeente Binnenmaas mist, die is ontstaan door een fusie van de 105 

gemeenten ‘s Gravendeel en Binnenmaas. Bij de raadsverkiezingen is een zetel behaald en dankzij 

een restzetel van de SGP zitten zij nu in het college.  

 

De voorzitter zegt toe, dat deze omissie in het verslag zal worden aangepast.  

 110 

Vervolgens vraagt hij of het Congres akkoord is met het door het LB gevoerde beleid. 

Bij de daarop volgende stemming blijkt dit overduidelijk het geval te zijn.  

 



 4 

b. financieel jaarverslag 2006 LB 

De accountant heeft het financieel jaarverslag gecontroleerd en een goedkeurende verklaring afge-115 

geven. Vervolgens constateert de penningmeester, dhr. Bert Boerman, met vreugde, dat het congres 

zonder tegenstemmers met het verslag akkoord is. 

 

De voorzitter dankt Bert Boerman vervolgens voor het financieel beleid dat hij heeft uitgestippeld en 

dat dit zo goed is verlopen.  120 

 

6. Toelichting en verantwoording i.v.m. het regeerakkoord door André Rouvoet 

De voorzitter is blij, dat André Rouvoet hier aanwezig is na de hectische tijd die hij achter de rug 

heeft, om zijn ervaringen in de afgelopen tijd met het congres te delen.  

 125 

Dhr. Rouvoet is van mening, dat dit geen opgave is, maar dat hij hier hoort te zijn.  

We leven in een fascinerende tijd! De ChristenUnie maakt voor het eerst in de geschiedenis deel uit 

van de regering. Dat simpele feit maakt veel tongen en pennen los. En terecht. Want er is echt wat 

aan de hand in Nederland. 

Wie had ooit gedacht dat er in 2007 zo’n brede steun zou zijn voor een kabinet van deze samen-130 

stelling? Een christelijke sociaal kabinet dat zoveel aandacht heeft voor: 

1. herstel van sociale samenhang en gemeenschapszin; 

2. een duurzamer omgang met de schepping; 

3. de rol van het gezin als plek waar essentiële waarden worden overgedragen op kinderen; 

4. een andere manier van kijken naar de liberale praktijk op het gebied van abortus en euthanasie; 135 

5. een positieve, maar realistische rol voor Nederland in Europa en in internationale veiligheids-

vraagstukken. 

Wie 10 jaar geleden, onder de Paarse kabinetten, aandrong op het instellen van een minister van 

Jeugd en Gezin, werd weggelachen. Wie daarbij zou hebben voorspeld dat er over 10 jaar toch zo’n 

minister zou zijn en dat die bovendien geleverd zou worden door de ChristenUnie, zou de risee van 140 

de natie zijn geworden. Toch is het gebeurd. 

Dhr. Rouvoet is blij dat men heeft gebroken met de eenzijdige benadering van het individu, maar 

deze nu meer ziet als onderdeel van de maatschappij.  

Daarbij is de ChristenUnie er niet op uit liberale wetten terug te draaien, maar om de liberale praktijk 

te veranderen en dat vanuit dezelfde principes.  145 

Het streven van de ChristenUnie komt voort uit het streven naar christelijke politiek. Daarbij gaat het 

niet om het hebben van macht, maar om het aanwenden en gebruiken ervan: regeermacht dienst-

baar maken aan de gerechtigheid. 

Kansen moeten zo goed mogelijk worden benut, maar de juiste motivatie moeten we daarbij voor 

ogen houden.  150 
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Daardoor zullen we de kans hebben te laten zien, dat onze plannen werken en dat ze goed zijn voor 

de samenleving. We moeten elkaar stimuleren, versterken en vasthouden rond de regeringsverant-

woordelijkheid van onze partij. De bewindslieden en fractieleden zijn aan het werk om hieraan uit-

voering te geven. Laten we elkaar steunen in denken, doen en bidden. 

 155 

Dhr. Blokhuis dankt dhr. Rouvoet voor zijn woorden en wenst hem en de andere bewindslieden 

Gods zegen bij hun werk. Vervolgens vraagt hij de aanwezigen voor hen te bidden.  

 

Als inleiding voor het volgende agendapunt wordt de tv-spot van de ChristenUnie vertoond. 

 160 

7. Introductie Provinciale Unie Limburg 

Herman Wegter, presentator van de EO, interviewt vervolgens drie mensen van de PU Limburg: 

Klaas Koelewijn (lijsttrekker PS-verkiezingen), Harry Philipsen (katholiek en op de kandidatenlijst 

geplaatst), Bert Thijssen (bestuurslid PU Limburg).  

Het is in Limburg net niet gelukt om een vertegenwoordiger in de Provinciale Staten te krijgen. Wel 165 

is het stemmenaantal meer dan verdubbeld. De ChristenUnie toont bewogenheid met alle mensen 

en de natuur en is daardoor in staat de kloof te overbruggen tussen katholieken en de ChristenUnie.  

 

Om de naamsbekendheid van de ChristenUnie in Limburg te vergroten zal nu gestart worden met 

het voeren van campagne. 170 

Dat het gelukt is om zoveel nieuwe leden te werven in Limburg is mede te danken aan het goede 

werk van de ChristenUnie in de Tweede Kamer. De PU Limburg wil nu echt aan de slag met de le-

denwerving en heeft zich als doel gesteld bij de volgende Provinciale Statenverkiezingen twee zetels 

te behalen.  

 175 

Vervolgens vindt een intermezzo plaats verzorgd door Jo de Rijck, winnaar van het christelijke caba-

retfestival. 

 

8. Jaarverslag 2006: interview met de fractievoorzitters van Eerste Kamer, Tweede Kamer en het 

Europees Parlement 180 

Herman Wegter interviewt hiervoor Egbert Schuurman, Arie Slob en Hans Blokland over hun werk-

zaamheden in het afgelopen jaar.  

 

Tweede Kamer 

Arie Slob is blij, dat het kabinet het generaal pardon al zo snel heeft opgepakt.  185 

28 juni 2006, de dag van de val van het kabinet, was een bijzondere dag. D66 overspeelde zijn 

hand, waardoor het kabinet niet langer stand hield.  
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Europees Parlement 

Dankzij steun van diverse parlementsleden, o.a. uit Slowakije, is het gelukt het verzet tegen embryo-190 

onderzoek goed af te ronden. Ook is het gelukt om commercialisering van het menselijk lichaam uit 

te sluiten. In het EP heb je steeds te maken met wisselende samenstellingen voor samenwerking om 

punten te kunnen binnenhalen. Zo is het met andere partijen weer gelukt om de verplichting tot het 

hebben van een hoge verzekering voor de binnenvaart, die een bedreiging vormde voor de Neder-

landse veerboten, tegen te houden.  195 

 

Eerste Kamer  

Egbert Schuurman kan zich heel boos maken over het feit, dat politici bij fouten alleen kijken naar de 

schuld van anderen en niet kritisch naar zichzelf kijken.  

Hij wil als fractie in de Eerste Kamer problemen aan de orde stellen en tegendraads zijn.  200 

 

Europees Parlement  

Hans Blokland is van mening, dat het hebben van een parlement in Straatsburg verspilling van gel-

den is. Deze week is, bij wijze van actie tegen Straatsburg, uitgezocht welke belasting van het kli-

maat dit met zich meebrengt. Dit bleek gigantisch te zijn.  205 

 

Volgende week zal een gesprek met de voorzitter van het Europees Parlement hierover plaatsvin-

den. In de huidige tijd wil men problemen met het klimaat aanpakken, daarom is dit een goed mo-

ment om dit nu aan de orde te stellen.  

210 
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Tweede Kamer  

Arie Slob heeft geen leedvermaak over D66 daar zij een gevoelig zetelverlies hebben geleden, want 

het is altijd pijnlijk om zetels te verliezen. Wel is hij blij, dat zij niet zo’n stevige vinger meer in de 

politiek hebben.  

 215 

Eerste Kamer  

Armoede bestrijding in de Nederlandse Antillen en Aruba is hoogst noodzakelijk. Er is 2,5 miljoen 

voor beschikbaar gesteld, maar de armen hebben er nog niets van gemerkt. Daarom zal dit worden 

omgezet in directe steun aan niet-gouvernementele organisaties (ngo’s). 

 220 

Europees Parlement  

Een goede bewaking van de grens van de Europese Unie is belangrijk om o.a. mensensmokkel te-

gen te gaan. In Polen is nu een bureau opgezet, dat zich daarmee bezig houdt. Dit loopt echter nog 

niet goed. Europa heeft nu mankracht en materieel beschikbaar gesteld om, met name, mensen-

smokkel tegen te gaan. Polen heeft de langste grens die moet worden bewaakt en dit moet op een 225 

serieuze manier worden aangepakt.  

 

Om illegale transporten aan te kunnen pakken, zullen op 17 juni aangescherpte regels van kracht 

worden.  

 230 

Tweede Kamer  

In de PvdA is een discussie ontstaan of het wenselijk is, dat de politiek leider in het kabinet zit. Dit 

heeft ook in onze partij gespeeld, maar daar is de keuze gemaakt dat onze politiek leider de gang 

naar het kabinet heeft gemaakt.  

 235 

Eerste Kamer  

Egbert Schuurman is van mening, dat onderzoek naar het gebruik van embryostamcellen niet nodig 

is, maar wel onderzoek naar het gebruik van eigen stamcellen. Dit onderzoek is veelbelovender. Pa-

tiëntenorganisaties worden niet goed voorgelicht over deze onderzoeken. Uit onderzoek blijkt name-

lijk, dat juist het gebruik van embyrostamcellen nergens toe leidt, maar wel het gebruik van volwas-240 

senstamcellen. Deze zijn namelijk lichaamseigen waardoor niet of nauwelijks afstotingsverschijnselen 

zullen optreden. Hij verwacht daarom dat deze discussie zal wegvloeien en dat de nadruk zal komen 

te liggen op het onderzoek met volwassen stamcellen.  

Onderzoekers willen echter greep krijgen op de oorsprong van het leven en daarom hameren zij op 

het onderzoeken van stamcellen van embryo's. 245 

 

Europees Parlement  
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Hans Blokland sluit hierbij aan met de opmerking, dat de lidstaten nu de vrijheid hebben om dit on-

derzoek al dan niet te laten plaatsvinden. Dit moet echter wel zo blijven; daarom zal hier aandacht 

voor moeten blijven.  250 

 

Tweede Kamer  

Herman Wegter merkt op, dat gewetensbezwaarde ambtenaren nu waarschijnlijk balen van de deel-

name van de ChristenUnie aan de regering. Velen komen nu in de problemen, doordat de discussie 

weer is opgelaaid door de opgenomen passage in het regeerakkoord.  255 

Arie Slob is van mening, dat zij beter kunnen balen van de mensen die dit punt onnodig op scherp 

zetten. De passage in het regeerakkoord is een voortzetting van de lijn die is ingezet bij de instelling 

van het homohuwelijk. Er zijn dan ook veel gemeenten die benadrukken dat diversiteit bij ambtena-

ren mag blijven bestaan.  

Met het COC is na overleg afgesproken een en ander niet onnodig te polariseren.  260 

 

Tot slot stelt Egbert Schuurman de kandidaten voor de Eerste Kamer voor aan het congres, Rem-

melt de Boer en Bert Groen (Flora Lagerwerf en Roel Kuiper zijn helaas afwezig).  

 

9. Bestuursverkiezingen o.l.v. Peter Blokhuis 265 

a. voorstellen nieuwe bestuursleden 

Het LB heeft vijf mensen kandidaat gesteld voor het bestuur. Een selectiecommissie heeft gesprek-

ken gevoerd met kandidaten en deze vijf kandidaat gesteld.  

Dhr. Brouwer van KV Zoetermeer is blij dat er een groot aantal kandidaten is gesteld, maar zou ook 

graag iets horen over de mensen die niet kandidaat zijn gesteld, zodat er iets te kiezen valt. Verder 270 

zou hij graag de visie van de kandidaat bestuursleden op het komend beleid van het LB willen ho-

ren.  

 

Dhr. Blokhuis benadrukt, dat de regels voor o.a. het selecteren van bestuurleden zullen worden her-

zien. En dat deze in het volgend Uniecongres aan de orde gesteld zullen worden.  275 

 

Het bestuur stelt nu voor het aantal bestuursleden uit te breiden tot het maximum van 14, daar twee 

van de huidige leden kenbaar hebben gemaakt eind van dit kalenderjaar af te zullen treden. Tot die 

tijd kunnen zij dan de nieuwe bestuursleden inwerken. Zeker voor bestuurscontactpersonen is dit be-

langrijk.  280 

Het voltallige congres gaat met dit voorstel akkoord.  

 

Verder stelt het LB voor dhr. Dick van Dijk te benoemen tot internationaal secretaris als opvolger van 

Gerard Geijtenbeek, die deze functie heeft neergelegd.  
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Vervolgens stellen dhr. Dick van Dijk en de andere kandidaat bestuursleden zich voor aan het con-285 

gres en geven een korte motivatie voor hun kandidaatschap. 

Sandra Kort: wil een brug slaan tussen bestuur en kiesverenigingen. 

Marja Sijpestein: is enthousiast en bereid veel tijd te steken in het bestuurslidmaatschap. 

Peter van Duijvenbode: wil zich richten op de kernbegrippen strategie en identiteit. 

Shamir Ceuleers: wil een soort brugfunctie vervullen tussen bestuur en zijn achterban, de evangeli-290 

schen. 

 

Twee bestuursleden zijn aftredend, maar bereid hun lidmaatschap te verlengen, dhr. Joop Alssema 

en dhr. Jacques Christiaanse. Jacques Christiaanse is niet aanwezig. 

Joop Alssema is tevens voorzitter van de programmacommissie. Hij geeft aan dat hij zich in de ko-295 

mende tijd zal buigen over het kernprogramma. Dit zal moeten worden aangepast aan deze tijd. 

Daarbij moeten de typische kenmerken, voortvloeiend uit de visie van de ChristenUnie niet worden 

vergeten.  

 

b. stemmingen conform voorgelegde stemprocedure 300 

De stemmen worden uitgebracht en de stemformulieren verzameld om geteld te worden door de 

stemcommissie.  

 

c. Afscheid internationaal secretaris, Gerard Geijtenbeek en bestuurscontactpersoon Esmé Wiegman 

Dhr. Gerard Geijtenbeek is jarenlang binnen het bestuur werkzaam geweest als internationaal secre-305 

taris. In die functie stond hij aan de basis van de ECPM. Het bestuur spreekt zijn waardering uit voor 

het feit dat hij, ondanks het feit dat hij zo in beslag werd genomen door zakelijke besognes, toch zo-

veel tijd kon vrijmaken voor de partij. Naast het bestuurslidmaatschap heeft hij ook jarenlang zitting 

gehad in het lokale bestuur van de kiesvereniging en in de gemeenteraad.  

Vanwege zijn grote verdienste voor de partij heeft het bestuur besloten hem de gouden speld van 310 

verdienste uit te reiken, die hem vervolgens wordt opgespeld.  

 

Dhr. Geijtenbeek dankt vervolgens de aanwezigen voor het in hem gestelde vertrouwen. Hij ziet de 

ChristenUnie als een goede partij met goede mensen. Na 35 jaar actief te zijn geweest in de politiek 

neemt hij nu afscheid en wenst een ieder veel plezier, sterkte en Gods zegen bij het werk voor en in 315 

de partij. 

 

Esmé Wiegman neemt afscheid als bestuurslid, daar zij lid is geworden van de fractie van de Twee-

de Kamer. Haar vertrek is een forse aderlating voor het bestuur. Het is echter geen afscheid, maar 

een opschuiven in functie. Het bestuur is haar buitengewoon erkentelijk voor wat zij voor het bestuur 320 

heeft betekend en wenst haar veel succes in haar nieuwe functie.  
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Esmé antwoordt dat zij twee mooie jaren in het bestuur heeft gehad. Zij had niet verwacht dat het zo 

kort zou zijn, maar gaat zich nu op een andere manier voor de partij inzetten. 

 325 

10. Toespraak Arie Slob, fractievoorzitter Tweede Kamer   

Afgelopen week viel het weer sterk op: de ChristenUnie is in een nieuwe fase terechtgekomen. 

Neem bijvoorbeeld het feit dat zij nu al in vijf provincies is toegetreden tot het college van Gedepu-

teerde Staten. De kans bestaat dat ook in Fryslân de ChristenUnie collegepartij wordt. Dan zou de 

partij in de helft van alle provincies een gedeputeerde hebben. Een nieuwe fase voor de Christen-330 

Unie! 

Woensdag waren er in het acht uur journaal drie items waarin de ChristenUnie voorbij kwam. Dit is 

illustratief voor de aanwezigheid in de Haagse politiek en ook voor de breedheid van de Christen-

Unie. Dezelfde avond werd dhr. Slob gebeld door Andries Heidema, met het prachtige nieuws dat de 

gemeenteraad van Deventer hem als burgemeester wil. Een gemeente van rond de 100.000 inwo-335 

ners met een ChristenUnie-burgemeester: een nieuwe fase, een nieuwe verantwoordelijkheid voor 

de partij!  

Door dit soort ontwikkelingen moeten de ChristenUnie niet met het hoofd in de wolken gaan lopen. 

De ChristenUnie heeft ongekend veel reden tot dankbaarheid. De goede God geeft haar in deze tijd 

verrassende mogelijkheden. Op posities waar zij dat tot voor kort niet heeft gehad. Op alle bestuur-340 

lijke niveaus. Als het kan, zonder haar geloofsovertuiging en geloofwaardigheid geweld aan te doen, 

móet de ChristenUnie zulke mogelijkheden ook aangrijpen. Niet voor eigen eer of roem, niet omdat 

de macht zo lekker smaakt, maar wel als christenen dienstbaar te zijn in de samenleving. Om ‘het 

goede te zoeken voor alle mensen’. Vanuit een diep besef dat in alle werkzaamheden de eer van 

God centraal gesteld mag en moet worden. De christelijk-sociale politiek van de ChristenUnie krijgt 345 

steeds meer weerklank. De fractieleden zullen er in ieder geval op toezien dat er met het huidige re-

geerakkoord wél iets gedaan wordt! Met de toetreding van de ChristenUnie tot het kabinet is niet 

opeens het geestelijk klimaat in Nederland omgeslagen. Wel is duidelijk dat de libertijnen ruimte 

moeten inleveren, en dat hen dat irriteert. Arie Slob is blij met discussies die ontstaan op terreinen 

waar het soms jarenlang oorverdovend stil is geweest. De afspraken in het regeerakkoord moeten 350 

worden uitgevoerd: daarvoor voelt hij ook persoonlijk een grote verantwoordelijkheid. "We zijn loyaal, 

maar niet gek". Hij weet zich als fractievoorzitter gezegend met een enthousiaste, betrokken, gemo-

tiveerde en gekwalificeerde fractie. 

De ChristenUnie verkeert in een nieuwe fase. Bijna iedereen is in een nieuwe rol beland. De be-

windspersonen, de nieuwe Kamerleden, hijzelf als fractievoorzitter, maar ook de leden als partij. De 355 

rollen zijn nieuw en lopen uiteen, maar de basis is bekend en gemeenschappelijk. Aan het congres 

vraagt hij de fractie en bewindslieden kritisch te volgen en zonodig scherp te houden. Zulke mensen 

zijn nodig, maar er zijn ook mensen nodig die achter hen staan; mensen die voor hen bidden. Want 

vanuit die basis kunnen zij hun werk doen.  

 360 
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11. Afsluiting congres met gebed voor de lunch door Bert Groen 

De vice-voorzitter, Bert Groen, maakt de uitslag van de bestuursverkiezingen bekend. Er zijn 252 

geldige stemmen uitgebracht. De kandidaten hebben allen een stemmenaantal van 245 – 252 be-

haald, waarmee allen ruim verkozen zijn. Bert Groen wenst hen veel succes en zegen bij hun werk 

in het bestuur. 365 

 

De selectiecommissie onder voorzitterschap van Andries Heidema was onder de indruk van het ta-

lent dat in de partij aanwezig is. Dhr. Groen dankt hem en de selectiecommissie voor het vele werk. 

 

Het dragen van verantwoordelijkheid is nooit een punt geweest binnen de partij. Wel is het uniek, dat 370 

dit nu ook gebeurt op een aantal andere niveaus. Dat is wennen voor de ChristenUnie, niet alleen 

voor de nieuwe gedeputeerden en wethouders, maar ook voor hen die het volk vertegenwoordigen. 

Daarbij moet niemand afwijken van de principes van de ChristenUnie, maar die verantwoordelijkheid 

met verstand en evenwichtig dragen.  

Deze nieuwe gewaarwording heeft ook gevolgen voor de mensen op bestuursniveau. Zij zullen er 375 

vooral goed op moeten letten, dat de onderlinge communicatie goed verloopt.  

Velen die de partij naar buiten toe vertegenwoordigen, hebben een zwaardere taak gekregen. Het 

bestuur wil hen van harte bedanken dat zij bereid zijn die taak op zich te nemen.  

 

Hierna sluit Bert Groen het congres met gebed en voorbede. 380 

Vervolgens wordt het Wilhelmus gezongen. 
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